
 

 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 26 
D’OCTUBRE DE 2023 
 
Vacarisses, a 26 d’octubre de 2023, essent les 19:00 hores del dia de la data i prèvia convocatòria 
realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària, els components del Consell Plenari 
Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar 
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 

Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors 
 
Olga Serra Luque 
Paola Moral Ramírez 
Aitor Piqueras Rodes 
Jasone Mendizabal Mendizabal 
Debora Sancho Latorre 
Pere Casas Ardanaz  
Raúl Avilés Trabalón 
María Moreno Martínez 
Jesús Arasanz Castilla  
Isabel Fernández Donaire 
Juan Pablo Garrido Sánchez 
Iker Heredia Cuadra 
 
Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dona fe de l'acte.  
 
  
Previ als assumptes establerts a l’ordre del dia del Ple l’Alcalde proposa un minut de silenci en 
record del que fou regidor d’aquest Ajuntament en dos períodes: 1991-1998 i 2011-2015 , en 
Lluís Alburquerque i Alavedra que ens va deixar la setmana passada. – tots els regidors dempeus 
i el públic  guarden l’esmentat minut de silenci-. 
 
El Sr. Garrido i el Sr. Arrasanz mostren el seu condol per aquest fet.  
 
Pren la paraula el Sr Raúl Aviles el qual llegeix unes paraules dels companys de partit del Sr. 
Alburquerque: 
 
“ La setmana passada ens va deixar el nostre estimat company i amic, Lluís Alburquerque. Des 
del consistori i el nostre partit, UIPV-JUNTS, volem recordar-lo i acomiadar-lo. 
El Lluís va ser regidor de cultura  en dos mandats, inicialment al començament de la historia d’ 
UIPV, al costat d’en Salvador Boada i d’en Josep Maria Gibert, entre d’altres companys i, mes 
recentment, fa uns 12 anys, amb l’Ana Singla i en salvador Martín.  Va néixer i viure  a Vacarisses 
i tota la seva vida ha estat vinculada al municipi, tant en la seva vocació política com en el seu 
compromís personal. Va formar part de diverses associacions culturals, com Moto Clàssic 
Vacarisses,  i com a Regidor de Cultura va promocionar i donar suport a festes populars, com la 
baixada de la vaca i el propi casal. 
En aquests moments difícils volem enviar una molt forta abraçada a la seva família, amics i 
companys de partit, així com als tècnics i companys de l’Ajuntament amb el quals va compartir 
tants moments importants en la vida del nostre municipi. La pèrdua del Lluis ens toca 
profundament i el recordarem sempre” 
 
 
El Sr Alcalde vol traslladar el seu condol a la família i al grup polític i vol destacar d’en Lluis 
l’estima a Vacarisses i que, tot i que de vegades des de la diferencia, li vol reconèixer l’estima a 
Vacarisses i el fet de treballar pels altres i també vol destacar  que li va reconèixer  quan va fer 



 

un recull històric que va fer sobre en Jaume Dasfar, considerant que es una de les coses que 
millor es van fer a Vacarisses, i acaba manifestant el condol des d’ERC. 
 
 

 
O R D R E     D E L      D I A 

 
 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA.- 
 
 
1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 28 DE 
SETEMBRE DE 2023.- 

 

Sotmesa a votació s’aprova per unanimitat dels presents assistents a la sessió.  

 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x x x x x x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             

 

1.2.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ DE 
LES ORDENANCES FISCALS REGULADORES DELS TRIBUTS MUNICIPALS. - 

 
EL  text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, estableix en els seus articles 15 a 19 el procediment per a l’aprovació i modificació 
de les ordenances fiscals reguladores dels tributs locals. 
 
En el cas d’imposició de nous tributs, les ordenances fiscals hauran d’aprovar-se simultàniament 
a l’adopció dels respectius acords d’imposició. L’article 16.1 del text legal esmentat estableix que 
les ordenances fiscals contindran com a mínim la determinació dels elements tributaris, el règim 
de declaració i d’ingrés, així com les dates d’aprovació i d’inici de la seva aplicació. 
 
Quan es modifiquen les ordenances fiscals, els acords de modificació hauran de contenir la nova 
redacció dels preceptes afectats. 
 
 
La publicació dels textos actualitzats de les ordenances fiscals municipals resulta necessària, a 
fi de donar compliment al que estableix l’article 85 de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, general 
tributària, ja que aquestes han de complir la doble funció de servir com a eina normativa 
fonamental de gestió dels tributs locals i alhora comunicació informativa amb els ciutadans. 
 
Així mateix, la disposició addicional quarta, apartat 3, de la Llei general tributària, i  l’article 12 del 
text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals possibiliten que les entitats locals adaptin 
l’aplicació de la normativa tributària general al règim d’organització i funcionament propi de cada 
entitat, previsió aquesta que justifica la proposta d’aprovar i mantenir actualitzada, amb les 
modificacions que s’escaiguin, una ordenança general, redactada a l’empara de l’article 106.2 de 
la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. 
 
En aquest sentit, les modificacions introduïdes als textos de les ordenances fiscals municipals, 
obeeixen al compliment de les previsions normatives esmentades anteriorment. 



 

 
 
Vistos els informes tecnicoeconòmics a què es refereix l’article 25 del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, en els quals es posa de manifest el valor de mercat de la utilitat 
derivada de la utilització privativa o aprofitament especial del domini públic local en cadascun 
dels supòsits que originen la imposició de taxes o la modificació de les seves tarifes. 
 
Verificat que, en relació a les taxes per prestació de serveis públics o realització d’activitats 
administratives de competència local, que s’imposen o es modifiquen, l’import de la recaptació 
estimada no excedeix, en el seu conjunt, del cost previsible del servei o activitat que es prestarà, 
conforme al que preveu l’article 24.2 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
 
Vistos els informes de la Secretaria i la Intervenció i atès que la Comissió Informativa de Règim 
Interior reunida en sessió ordinària el dia 18 d’octubre de 2023 va dictaminar, es proposa al Ple 
de la Corporació l’adopció dels següents 
 

A C O R D S 

 
Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança general de gestió, inspecció i 
recaptació dels ingressos de dret públic municipals que haurà de regir per a l’exercici 2024 i 
següents, així com el seu text refós. 
 
Segon.- Aprovar provisionalment per a l’exercici de 2024 i següents la modificació de les 
ordenances fiscals que a continuació es relacionen, així com el seu text refós:  
 
 
 
-Ordenança fiscal núm. 1: 

reguladora de l’Impost sobre béns immobles 
-Ordenança fiscal núm. 2: 

reguladora de l’Impost sobre Activitats Econòmiques 
-Ordenança fiscal núm. 3: 

 reguladora de l’Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
-Ordenança fiscal núm. 4: 

 reguladora de l’Impost sobre l’increment dels terrenys de naturalesa urbana. 
-Ordenança fiscal núm. 5: 

 reguladora de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres  
-Ordenança fiscal núm. 7: 

reguladora Taxa per la prestació dels serveis d'intervenció administrativa en l’activitat 
dels ciutadans i les empreses a través del sotmetiment a llicència o comunicació, així 
com pels controls posteriors a l’inici de l’activitat, els controls periòdics i les revisions 
periòdiques.   

-Ordenança fiscal núm. 9: 
reguladora de la Taxa per expedició de documents i símbols municipals 

-Ordenança fiscal núm. 14: 
reguladora Taxa per la utilització del edificis municipals “Centre Cultural i Social el Casal”, 
“La Fàbrica” i “El Castell” i la Casa de la Vila, i per a la utilització de béns mobles 
municipals. 

-Ordenança fiscal núm. 16: 
reguladora Taxa per la utilització d’instal·lacions esportives municipals i realització 
activitats  esportives 

-Ordenança fiscal núm.  17: 
reguladora de la Taxa pel subministrament d’aigua i dret de connexió. 

-Ordenança fiscal núm. 18: 
reguladora de la Taxa per la prestació del servei de gestió de residus municipals 



 

-Ordenança fiscal núm. 20: 
 
 
reguladora del Preu Públic per la prestació del servei d’atenció domiciliària 

-Ordenança fiscal núm. 23: 
reguladora de la Taxa per la prestació de serveis de caràcter lúdic, formatiu, cultural, 
esportiu, d’entreteniment i similars 

-Ordenança fiscal núm. 25: 
reguladora de la Taxa per parades, barraques, casetes de venda, espectacles o 
atraccions situats en terrenys d’ús públic i indústries del carrer i ambulants i rodatge 
cinematogràfic 

- Ordenança fiscal núm. 27: 
reguladora de la Taxa per utilització privativa o aprofitament especial de la via pública amb 
entrades de vehicles a través de les voreres o de qualsevol altre espai de domini públic  
local 

 
Tercer.- Els acords definitius en matèria de derogació, aprovació i modificació d’ordenances 
fiscals per a l’exercici de 2024, així com el text refós aprovat, seran objecte de publicació en el 
Butlletí Oficial de la Província. 
 
Quart.- Exposar al públic mitjançant anunci  a la pàgina Web de l’Ajuntament, a l’eTauler i al 
Portal de la Transparència, els anteriors acords provisionals, així com el text complet de les 
ordenances fiscals aprovades de nou o modificades durant el termini de trenta dies hàbils, 
comptats des del dia següent al de la publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la 
Província. 
 
 
Durant el període d’exposició pública de les ordenances, els qui tinguin un interès directe o 
resultin afectats, en els termes previstos a l’article 18 del text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, podran examinar 
l’expedient i presentar-hi les reclamacions que estimin oportunes. Transcorregut el període 
d’exposició pública sense haver-se presentat reclamacions, els acords adoptats restaran 
definitivament aprovats. 
 
Pren la paraula la Regidora d’Hisenda, que diu que tal com ja va comentar a les comissions 
informatives, farà un petit resum de les pujades que hi ha hagut en les ordenances i afegeix que 
a nivell general hi ha hagut una pujada de un 4,2% que es aproximadament el que es preveu que 
es tanqui el IPC a finals d’any, tenint en conte que en els darrers quatre anys nomes hem apujat 
un any l’IPC. 
 
Continua dient que en relació a la taxa d’aigua diu que a part d’aquest 4,2 % s’han fet altres 
pujades en els blocs que tal com ja va comentar son les següents: 
 
En el primer i segon bloc també s’ha fet una pujada de un 2% i per tant quedarà en un 6,2% de 
pujada. 
En el tercer bloc s’ha pujat un 4% addicional quedant en un 8,2 % 
En el quart bloc s’ha pujat  un 10 % addicional quedant en un 14,2% 
 
S’ha creat un cinquè bloc el qual el seu preu serà de 5 € el m³ 
 
D’altra banda la Sr Moral també comunica que s’ha pujat la quota de manteniment en 5 € 
trimestrals. 
 
La Sr. Moral diu que des de l’ACA també els han demanat que es regularitzi la taxa de l’aigua ja 
que amb tot el problema que tenim amb la sequera,  l’aigua a Vacarisses es força econòmica. 
 
 
 



 

 
 
En relació als residus, comenta la Sra.Moral  que, com ja va explicar, hi ha una directiva europea 
que s’ha de transposar al nostre ordenament jurídic i que aquesta transposició s’ha fet a traves 
de la llei 7/2022 de 8 d’abril de residus i sols contaminats per una economia circular. 
Explica la Sra. Moral que aquesta llei, bàsicament, el que estableix es que al 2025 hi haurà 
l’obligació de cobrir totalment el cost de la recollida, del transport i del tractament dels residus 
mitjançant la taxa. Es a dir, tot el cost del servei s’ha de cobrir amb la taxa. 
Continua la Sra. Moral dient que partint d’aquesta base i de que fins ara a Vacarisses la taxa ha 
sigut molt baixa, s’ha fet un increment tot passant de 72,49 € que teníem el 2022, i que durant el 
que portem del 2023 tampoc s’ha pujat, a 117,49 €. 
La Sra. Moral comenta també que aquestes pujades es deuen a que s’ha de tenir present que, 
en l’últim any i tot el 2023, hi ha hagut diversos augments, tan de carburants, gasoil, electricitat, 
materials de construcció, material d’us de la Brigada per arranjar carrers, canonades i d’altres i 
que, tanmateix, hi ha hagut un augment salarial que be aprovat pel govern espanyol, que acabarà 
sent d’un 10%, que va començar el 2022, que el 2023 ja hi ha  hagut pujades i que en el 2024 
també hi haurà fins a un total del 2,5 %,  i que aquest fet els suposarà uns 228.000 € mes durant 
l’any vinent. Afegeix que també es molt important que el servei d’aigua te un dèficit 
d’aproximadament 360.000 € i en residus també ens trobem en un dèficit de 500.000 € , i que tot 
això junt amb la baixada de recaptació, sobretot de la plusvàlua, que amb la nova llei es va passar 
de recaptar el 2021 un import de 826.000 € a aquest any que portem 334.000 €, la baixada ha 
estat important. 
Resumeix la Sra. Moral dient que pensen que aquesta pujada, que en general ha estat d’un 4,2 
%,  es necessària per poder seguir mantenint el serveis i la qualitat dels mateixos. 
La Sra. Moral diu que a l’últim moment hi ha hagut uns canvis en l’ordenança fiscal núm. 23 que 
finalment no queda tal com la van passar amb tota la documentació i que tot seguit el Sr. Piqueras 
explicarà l’abast dels mateixos.  
 
Pren la paraula el Sr. Piqueras qui explica que bàsicament, en aquesta ordenança, en el seu 
article 5 pel que fa a la tarifa 1ª els canvis han estat : 
 
El curs de pre-monitors/es no s’elimina i el preu s’actualitza amb l’IPC com la resta,  i tampoc 
s’elimina la tarifa pels tallers d’estiu al punt de vol. 

Pel que fa a la tarifa segona no s’elimina els 5 euros de tarifa del teatre jove, i per últim s’afegeix 
com a normes de gestió especifica de la tarifa sisena el fet que les inscripcions es pugin realitzar 
al llarg de tot el curs sempre que hi hagin places disponibles i que el nombre màxim d’inscrits per 
grup sigui de 6,  i serà obligatori abonar la quota integra encara que la inscripció s’hagi realitzat 
un cop iniciat el trimestre. Aquesta tarifa sisena te a veure amb el servei de reforç escolar. 

 

Afegeix la senyora Moral que les ordenances s’aprovaran amb la inclusió d’aquestes 
modificacions que s’han esmentat. 

 

Pren la paraula el Sr. Heredia exposant  que no creu que els veïns de Vacarisses no tenen perquè 
pagar mes pels mateixos serveis de sempre, encara que de totes maneres considera que 
actualment ens trobem en un moment d’incertesa econòmica tenint en compte que han pujat 
lloguers, llum,  i s’ha de tenir també en compte que actualment tenim un govern inestable o 
directament, com ara, que ni el tenim i aquest fet causa també inseguretat pels inversors i demes 
i, per tant, votaran en contra. 

 

Pren la paraula la Sra.Fernández qui diu que la proposta la veuria be si realment Vacarisses 
tingues aquests serveis, ja que nomes hi ha que veure les urbanitzacions de deixades i 
abandonades, carrers trencats, asfaltats, canyes, bardisses...., llavors, en conseqüència, no la 
recolzarem. 



 

 

Pren la paraula el Sr.Arasanz qui diu que, tal ja van comentar tant en una reunió prèvia amb la 
regidora com a les comissions informatives,  pèl que respecte a la modificació de  l’ordenança 
de bens immobles vostès proposen baixar les bonificacions per les instal·lacions solars, tant 
tèrmiques com fotovoltaiques, del 30% en el primer cas i del 50 % en el segon cas, al 15 %, i 
demana li expliquin per que consideren que s’han de reduir aquestes bonificacions que ajuden a 
reduir els costos energètics de les famílies.  

Explica el Sr Arasanz que ,segons consten a les dades de  l’ICAEN, fins al 30 de juny d’aquest 
any hi ha 311 instal·lacions fotovoltaiques contant les instal·lades per l’Ajuntament i per les 
empreses, i tot seguit pregunta el Sr Arasanz: Consideren que amb menys de 300 instal·lacions 
hem fet la transició energètica a Vacarisses? Quin percentatge representa això sobre el total 
d’habitatges del municipi?. Estem parlant  d’un 10%-15%,  i diu que creiem que es insuficient per 
poder justificar aquesta baixada. Nosaltres estem totalment en contra de rebaixar aquestes 
bonificacions que el que fan es impulsar un canvi necessari, ara mateix no hi ha cap altre ajuda 
autonòmica, ni estatal, ni europea que pugui fer aquesta funció i per això creiem que es vital 
conservar-la com a mínim com esta, i dic com a mínim perquè hauríem  d’impulsar moltes mes 
bonificacions per actuacions d’eficiència en habitatges, com el canvi de finestres i la millora 
d’aïllament, impulsar el canvi de calderes de gas-oil per altres sistemes renovables i un llarg etc. 
de coses que es poden fer per ajudar a la gent a que pugui  realitzar aquestes actuacions que 
cada dia son mes necessàries. 

Respecte l’increment de la taxa de serveis de gestió de residus entenem que es una normativa 
estatal i europea i que ens hem de posar al dia i que estem igual que amb el servei de l’aigua 
que ha comentat la regidora – no paguem el que costa ni de llarg perquè políticament ens ha 
interessat durant tot aquest temps -,  i quan hem de repercutir el preu real del servei 
.....“sorpresa”, les taxes s’han de pujar un percentatge il·lògic per algú que no segueixi la gestió 
municipal,  i la solució per reduir aquesta taxa no serà fer una licitació com toqui on el guanyador 
sigui la oferta mes econòmica, ja que això acabarà derivant en un mal servei. La solució igual 
que amb l’aigua passa per ajudar a tothom  a fomentar la reducció de residus o el consum d’aigua 
per fer-los mes sostenibles. 

Continua el Sr Arasanz dient que, pel que fa a l’increment de la taxa de subministrament d’aigua,  
també ho van comentar amb la regidora i manifesta que entenen la pujada, ja que s’està pagant 
una taxa molt i molt baixa i,  igual que amb els residus,  segueix sent un servei deficitari i per això 
tenim tants problemes, perquè durant tots aquests anys que hem gaudit de preus baixos la 
inversió en el sistema de distribució d’aigua ha sigut mes que insuficient, per no dir nul·la en 
alguns anys, i al capdavall patim aquesta manca d’inversió en manteniment i modernització. 
Estem d’acord amb la pujada, però també ens agradaria que aquest servei no fos deficitari, això 
passa per seguir invertint en la eficiència de la xarxa ( per evitar fuites ), en la digitalització del 
servei i accés al consum als usuaris, i tot allò que sempre  parlem a les reunions que fem de 
seguiment de l’estat de l’aigua. 

Continua el Sr Arasanz dient que no sap quin any es van fixar els trams de consum, ja que potser 
s’haurien de repensar, així com l’escalat de preus i les situacions en que s’han de bonificar y 
penalitzar els sobre consums,......... “ treballem”. 

Segueix la seva intervenció dient que, pel que fa a la pujada de l’IPC de la majoria de les  
ordenances, les veuen lògiques. Diu que els agradaria votar a favor, però amb la rebaixa de les 
bonificacions que han comentat i que ens plantegen, ens abstindrem.   

 

Li respon el Sr Alcalde  que coincideixen en bona part del discurs i els emplaça a treballar plegats 
per millorar, encara que no sigui per aquest any,  però si de cara a l’any vinent  moltes d’aquestes 
taxes. 

 



 

 

Continua el Sr Masana fent referencia al tema de les fotovoltaiques, explica que fa cinc anys que 
teníem aquest ajut a l’IBI i pensen que ho han de revertir cap a altres, tal com deia el Sr Arasanz, 
es a dir cap a l’aigua, etc. Per tant els emplaça a que, de cara a l’any vinent, ho treballin plegats 
i reitera que coincideix amb el que ha dit el Sr Arasanz en referència a l’aigua. 

 

Pren la paraula el Sr Raúl Aviles qui agraeix el fet que mantinguessin una reunió amb ells per 
explicar-los el motiu pel qual s’havien establert aquestes pujades en les diferents taxes, però per 
altre banda vol dir que els hagués agradat participar en la realització i construcció d’aquestes 
taxes. Continua dient que alguna d’aquestes taxes poden estar justificades, però en conjunt 
pensen que s’estan aprovant unes taxes, que la que menys puja ho fa en un 4,2% ,i diu que 
pensen que la resposta a cobrir la despesa general del pressupost de l’Ajuntament no es només 
amb l’increment de les taxes i els tributs, sinó que a mes s’ha d’ajustar el que es la despesa del 
propi pressupost i, en aquest sentit  diu  que a hores d’ara desconeixen la previsió de pressupost 
de cara al proper mandat , amb la qual cosa entenen diu queda una mica “coixa” la justificació 
d’aquestes taxes. 

Continua el Sr  Aviles dient que la gran majoria de taxes pugen l’esmentat 4.2%, la de l’aigua per 
diferents trams com ja s’ha explicat puja un 6.2%, un 8.2% , un 14.2% i, en aquest sentit, crea 
un dèficit en el servei, que tal com diu el company del PSC seria millor que no existís, ja que s’ha 
de treballar per invertir en la xarxa d’aigua potable, però esmenta que gran part d’aquest dèficit 
,segons se’ls ha explicat en aquest darrer any, estava previst d’assumir amb un seguit de 
subvencions que pensa que estan aprovades i, en aquest sentit, diu que no veu com estan  
repercutits aquests ajuts o subvencions i que, si no es així, demana que li expliquin. 

Continua el Sr Aviles parlant de la taxa de residus i comenta que se’ls ha explicat que aquesta 
pujada ve donada per una directiva europea que ens afecta a tots els Ajuntaments i que s’ha 
d’aplicar sense excusa a partir del 2025,  i es te que repercutir als usuaris,  i pregunta perquè 
l’estem repercutint ja en aquests moments i perquè no l’apliquem en el moment que sigui 
realment imprescindible i en la data límit?.  Diu el Sr  Aviles que pensen que per la recollida de 
residus fins ara es feien un seguit de compensacions que pensa que encara es poden aplicar 
aquest proper any, i enumera que tenint els ingressos del CTR i que encara que ara no tenim 
ingressos de l’abocador, si que tenim un contenciós que mes tard o mes d’hora es resoldrà i 
potser tenim aquesta partida d’ingressos que ens ajudarà a eixugar aquesta despesa i, en aquest 
sentit, diu que pensen que aquestes taxes no s’ajusten al que hauria de ser la realitat d’aquest 
moment al municipi, i mes tenint en compte el context actual en el que moltes famílies estem 
patint.  

Pren la paraula el Sr Alcalde qui explica que el pressupost encara no esta fet i que normalment 
les ordenances fiscals que comencen a meritar el gener es tramiten a l’octubre i el pressupost 
encara s’està elaborant i diu que, evidentment, això s’ha d’acompanyar amb una reducció de la 
despesa o de determinades partides. 
Continua el Sr Alcalde dient que, en referència al tema de l’aigua, s’han de tenir en compte dues 
qüestions com per una banda son les inversions, i en aquest sentit explica que han invertit al 
voltant de 1 milió o milió i mig en aigua i això, explica,  que evidentment no es repercuteix ja que 
si es repercutís s’hauria de pagar el m³ a “50 €”, i no s’està fent. Aclareix el Sr Alcalde que una 
cosa son les inversions, que la majoria d’aquestes les estan recuperant a traves de subvencions, 
i l’altre es la despesa corrent que ens costa el manteniment de l’aigua , i puntualitza que no s’està 
cobrint tot el servei. Continua el Sr Masana dient que l’aigua, si no es passa del 1er tram,  la taxa 
de l’ajuntament son 3 €, la qual cosa es una autentica vergonya i , aquest fet,  quan parlen amb 
GIACSA o be amb l’ACA,  explica que els diuen que evidentment i amb la problemàtica que es 
troba Vacarisses i cap a on esta anant el País en general, el cost de l’aigua s’ha d’adequar, 
perquè al final el que s’ha de mirar de fer es que la gent tingui un consum moderat. 
Continua el Sr. Alcalde dient que, pel que fa als ingressos de l’abocador, podrien agafar els 
ingressos del CTR  i utilitzar-los com s’ha fet molts anys a cobrir la taxa, però diu que es un error, 
ja que fent això ens estem enganyant a nosaltres mateixos. L’alcalde diu que pensa que aquesta  



 

 
llei generarà molts problemes i esta generant molts problemes a ajuntaments que estaven  amb 
les taxes molt baixes, però explica que al capdavall això es una transposició de una directiva 
europea que diu que les escombraries ,al final, el que s’ha de fer es pagar la taxa justa i aquest 
es el camí cap a l’any que be i ,encara que hi ha com dos models, al final la idea es que en funció 
del que generes així acabes pagant  i posa el Sr Alcalde l’exemple del mòbil en el qual tens una 
taxa fixe i en funció de si parles mes o menys així pagues. 
El Sr Alcalde diu que això va cap aquí, i explica que ho han volgut fer en dos anys i  que com ja 
se sap la pujada de l’any vinent encara serà mes forta, ja que segurament hi haurà com una 
doble taxa, una que vindrà del Consell Comarcal que es la que cobrirà el que es el tractament i 
una segona taxa que es la recollida i el transport. Explica que el que diu aquesta llei es que la 
taxa de recollir, el transport, el tractament, fins i tot si hi ha campanyes i fins i tot es pot arribar a 
imputar una part del que els treballadors d’aquest ajuntament destinen a la gestió del tema de 
les escombraries i, per tant  diu que prefereix pujar-ho gradualment i no ser com altres municipis 
que l’any vinent hauran de pujar 200 € de cop. Pensa que aquesta decisió  política d’aplicació 
gradual no es errònia i s’ajusta a la realitat. 
 
Pren la paraula el Sr Aviles qui diu que, pel que fa a la taxa de gestió de residus, el tema es que 
l’Ajuntament no te avui la obligació d’aplicar la taxa, que te una data límit per aplicar-la,  i diu que 
la part de la taxa que no s’apliqui el proper any no s’aplicarà amb caràcter retroactiu el següent, 
es a dir, que hi ha una data límit per traslladar el cost total de la gestió de residus al contribuent. 
Diu que si s’està aplicant aquesta fracció aquest any es perquè hi ha voluntat d’aplicar-la, no 
perquè així ho digui la directiva, la directiva obliga a partir del 2025. 
Continua el Sr Aviles dient que la conclusió es que s’han pujat totes les taxes i diu que algunes 
les pot entendre , però que totes es una forta pujada pel contribuent i afegeix que si després el 
que tenim es un pressupost, que ja el tenim formulat, i veus com es retro alimenta la part 
impositiva en el pressupost i com es casa una cosa amb l’altre, es podria arribar a entendre, però 
es que encara no tenim el pressupost. 
 
Li respon el Sr Masana qui diu que no hi ha cap Ajuntament que a hores d’ara el tingui fet. 
 
El Sr. Aviles diu que potser si que hi ha una estimació. 
 
El Sr Masana li diu que tot just estan calculant els ingressos que poden haver , i les despeses, i 
que fins a final d’any les despeses es impossible saber-les. 
 
El Sr Aviles planteja que, si el pressupost del 2024 suposadament s’hagués d’incrementar un 
milió d’euros, quin es el conjunt total impositiu diferencial respecte de l’exercici anterior amb 
aquestes noves taxes, quan s’espera que sigui? Es a dir, quin serà el diferencial en taxes que 
tindran com entrada a l’Ajuntament aplicant el conjunt de les taxes. 
 
Respon el Sr Masana qui explica que si perdem 400.000 € en plusvàlues.... i fa un  parèntesi  per 
explicar que els Ajuntaments es financen de tres maneres: els tributs de l’estat, les subvencions 
que puguin venir de la Generalitat, Diputació etc.  i dels impostos i les taxes, no hi ha un altre diu, 
i si que reclama un altre vegada que hauria d’haver un finançament just pels Ajuntaments que 
estem assumint competències que no hauríem de fer i  que estem fent,  i que estem a la “trinxera“, 
però que al final es el que ens trobem , es a dir, i reprèn l’inici de la seva intervenció  dient : 
200.000 € en sous , 300.000 € en plusvàlues, i ja no segueix amb la resta ja que en l’apartat de 
despeses com son, combustibles, enllumenat etc.. al final ens anem a 700.000 €-800.000 €, i diu 
que al final les taxes, els impostos, que  l’esperit d’una taxa es anar a cobrir el que val el servei, 
i explica que per exemple amb una taxa que se’n gastin 500.000 € i en cobreixo 300.000 € 
aquests 200.000 € els ha de treure de cultura, de serveis socials..... i planteja , això es el que 
volem?, ho volem treure d’altres llocs....? i continua dient que els serveis s’han d’anar a cobrir al 
100% i el que fa aquesta llei es precisament això, ja que sinó el que fem es enganyar-nos i fer-
nos trampes. Explica que estem traient diners d’un lloc per posar-los en un altre perquè les 
famílies no acabin pagant potser, en aquest cas per exemple ,10 o 12 € mes l’any . 
 
Pren la paraula la Sra. Moreno qui comenta que no es que es perdin diners sinó que deixes de 
guanyar i diu que pot ser un any dolent en el que no es vengui res , per exemple ,no es tinguin 



 

les plusvàlues, i insisteix que no s’ha de vendre el concepte de que s’estan perdent diners, sinó 
que es deixen de guanyar. 
 
El Sr Alcalde li diu que el concepte es pot mirar per on es vulgui, però si un any entren 800.000 
€, un altre 700.000 € ..... i diu aquest any potser haguessin entrat 1.000.000 € però entraran 
300.000 € i li diu a la Sra Moreno que encara li posa millor i es que no s’hauria de comptar amb 
les plusvàlues i, per tant, encara s’haurien de pujar mes les taxes. 
 
La Sra Moreno li respon que es pugin les taxes que siguin coherents i que el que troben 
incoherent es que des de fa 6-8 anys tenim el porta-porta, estem fent tots un esforç, tenim cada 
dia els cubells a la porta, tenim brutícia perquè venen els porquets i els llencen i estem fent 
l’esforç del porta a porta , i considera que s’està penalitzant  als contribuents amb la taxa de la 
brossa. 
 
Respon el Sr Masana insistint en que hi ha una llei que diu el que diu,  i vol posar un exemple 
dient que la majoria d’aquí te NETFLIX, HBO etc i un mòbil, i continua dient  que es paga de 
mòbil ? 50€/mes ? i l’HBO i tot el que ha comentat abans , en resum uns 700-800 €/any i ho 
extrapola dient que el que costa que ens vinguin a recollir les escombraries costa 117 €/any i tot 
això per una recollida diària. 
 
Torna a intervenir la Sra. Moreno dient que es que no només es parla dels 117 € de la brossa, 
sinó que també de l’aigua, de l’IBI, es que son totes les ordenances i explica que a la majoria de 
la gent el sou no els ha pujat un 4,2 €.   
 
El Sr. Masana li explica que ell ja ho entén tot això, però l’Ajuntament s’ha de fer funcionar i te 
uns serveis que son ineludibles com ara la recollida d’escombraries, la llum , l’aigua ,etc. etc i 
això te un cost i si no es va  per aquest camí ens estem fent  trampes al solitari,  i li pregunta a la 
Sra. Moreno d’on vol que es treguin els diners. 
 
La Sra Moreno li contesta que segur que hi ha llocs de on es pot rascar i comenta que es busquin 
solucions per estalviar en segons que i no fer aquestes pujades tant besties al poble,  i vol insistir  
en el fet de que malgrat l’equip de govern tingui majoria absoluta i que això s’aprovarà si o si , 
diu que l’únic que tenen es el dret a la “pataleta”  
 
El Sr Alcalde li diu que Vacarisses te la segona taxa mes baixa de recollida d’escombraries al 
Vallès, amb la pujada quedarà la segona taxa mes baixa de la recollida al Vallés, i explica que 
en el poble del costat , governat per JUNTS, val 195 € la recollida d’escombraries i no fan porta 
a porta. I en quant a l’aigua explica que en el primer tram a casa seva paga 25 €, al Ventayol es 
paga 60 € i als caus 90 € , i resumeix tot insistint en que el cost del servei s’ha de reflectir  en la 
taxa   i que no podem seguir fent això d’anar agafant diners d’un altre lloc i els anem posant aquí, 
que no pot ser, que sinó ens estem perjudicant a  nosaltres com Ajuntament. 
 
Continua l’Alcalde dient que a l’aigua s’ha d’invertir en les canonades etc.. , i que si no hi ha 
recursos no es pot invertir. 
 
La Sra. Moreno diu que no som un poble normal en el sentit que tenim un abocador , el CTR, un 
abocador de runes que ara vindrà d’una cantera, es a dir ,tenim d’on treure i el que vol dir es que  
tenim incidències no resoltes al municipi i a sobre es pugen els impostos. 
 
El Sr Masana  li diu a la Sra. Moreno que el que esta dient es un error i ell no voldria entrar en el 
passat, però el que si que ha estat un error durant anys , explica , ha estat agafar diners de 
l’abocador i rebaixar les taxes fictíciament ja que ara ens estem trobant amb aquesta 
problemàtica degut a aquestes polítiques populistes. 
 
La Sra. Moreno li contesta que potser per aquest govern ara allò resulta un error,  però que quan 
es va fer anys enrere no ho era, això diu depèn de qui ho expliqui. 
 
Després d’un intercanvi al voltant de la definició del que es una taxa la Sra. Moreno qüestiona si 
els serveis que tenim estan  be , si funcionen,  i parla dels carrers que estan bruts, les brosses al 



 

carrer i diu que abans amb els contenidors estaven recollides, però esmenta que ara no sap per 
on es passa però .... 
 
El Sr. Masana li contesta que això que esta dient la Sra. Moreno es el mateix que diuen els de 
VOX. 
 
La Sra. Moreno nega que hagi exposat que s’hagi de tornar al contenidor i li demana al Sr. 
Masana que no posi en boca seva paraules que no ha dit i diu que estava tot mes recollit. 
 
La Sra Moreno diu que potser s’hauria de licitar el servei. 
 
El Sr. Masana li indica que no es pot licitar ja que encara queden 4 o 5 anys de contracte i explica 
que l’any passat JUAN y JUAN va pujar el servei 100.000 € , diners que es van haver de treure 
de Serveis Socials, de Cultura, d’educació , de Medi Ambient..... 
 
La Sra. Moreno diu que el contracte que tenim amb JUAN y JUAN també diu que ha d’haver 
papereres i per les zones on ella passa no hi veu, per exemple. 
 
El Sr. Masana li diu que te que veure això amb la taxa, a la qual cosa la Sra. Moreno li respon 
que igual que paguem volem que estigui correcte. 
 
Finalitza dient el Sr. Masana que el mes important es que els impostos es paguin. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Pablo Garrido i diu que agraeix que s’hagi fet una mica d’història amb 
el tema de l’aigua del Ventayol, La Creu , El Pala, Els Caus i que creu que encara es puja poc ja 
que, com s’ha dit, s’haurien d’haver posat al dia fa molts anys i diu que ja que ara es començarà 
a treballar en aquest tema te la confiança de que, al capdavall ,tots paguem el mateix per l’aigua. 
En referència a les escombraries el Sr. Garrido diu que fent memòria , ara fa aproximadament 
20 anys, tots el partits polítics van presentar una proposta en el seu programa que recollia 
l’eliminació de la taxa d’escombraries i diu que aquestes propostes van afavorir assolir l’alcaldia 
o inclús majoria absoluta  per part d’algun partit polític i recorda que aleshores la taxa estava a 
49 €, però que quan es va formar el govern finalment la taxa no es va treure i ara ens trobem en 
el camí de cobrir la taxa, però encara que la taxa no es benvinguda, no ens queda un altre. 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui diu que li agradaria que els Ajuntaments es financessin amb 
diners caiguts del cel,  però que les coses funcionen com funcionen, i que el mateix passa amb 
els impostos, que podem estar d’acord o no en pagar impostos però si aquests no es paguen, 
quan vas al metge no hi ha metge, i no hi ha escoles públiques i això funciona així. 
 
Pren la paraula el Sr.Piqueras qui respon a la Sra.Moreno en relació al comentari de que 
resultava un esforç el Porta a Porta, però indica que aquest esforç els permet arribar a un 84 % 
de recollida selectiva, cosa que també es veu repercutit en el que finalment pagaran els 
ciutadans/es, ja que en un futur molt proper, segons estableix aquesta llei, aquells pobles que no 
facin una recollida selectiva eficient pagaran molt mes , i cada vegada anirà a mes i continua 
dient que amb la pujada que es fa que ens anem als 117 € seguirem essent, com be deia l’alcalde, 
el segon municipi dels consorciats del Vallès Occidental que pagarà menys, i posa com  exemple 
que per damunt de Vacarisses hi ha municipis com Matadepera que paguen 173 €, Palau que 
pagarà 142 €, Viladecavalls que pagarà 197 €, Sant Vicenç 124 € , Ullastrell 152 €, algun d’ells 
que no tenen aquest tipus de recollida selectiva, sinó que encara funcionen amb contenidors, 
que a l’hora que hagin de fer el canvi hauran de pagar molt mes ja que s’encarirà el cost del 
servei. 
 
La Sra. Maria Moreno li contesta que ja que parla dels voltants , diu que hi ha 3 o 4 Municipis de 
Catalunya, segons dades que ha pogut recopilar per internet, que nomes han pujat el rebut de la 
contribució i tenen govern d‘esquerra i, per tant, diu que en aquesta taxa de les escombraries 
ens podríem esperar a l’any 2025 com s’ha fet a Olesa o Sant Cebrià de Vallalta ,i també vol dir 
que recorda una noticia que diu que “ Parets , d’Esquerra a l’oposició , demana  congelació de 
totes les pujades dels impostos” i continua dient, en referencia al 84 % de recollida selectiva, li 
farà avinent d’una noticia que col·loca Vacarisses per sota del 50%, dada de la qual també es 
sorprèn la Sra. Moreno per tal que sinó es certa que es rectifiqui la notícia. 



 

 
En referencia a l’al·lusió del percentatge de recollida selectiva esmentat que també hi ha gent 
que es pensa que la terra es plana. 
 
Pren la paraula el Sr. Garrido que diu que varen parlar que la taxa de residus es cobrarà 
fraccionada, a lo qual el Sr. Masana assenteix.   
 
Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat: 
 
 
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x    x 

EN CONTRA       x          x          x   

ABSTENCIONS      x     

 

 

1.3.- PROPOSTA DE LA REGIDORA D’HISENDA PER L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE 
CRÈDITS MITJANÇANT TRANSFERÈNCIES DE CRÈDIT.- 
  

Resultant que aquesta regidoria va ordenar la incoació de l’expedient de transferència de crèdits  

Considerant que, de conformitat amb allò establert als articles 34 i 40.1 del Reial Decret 
500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 
de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos, l’estat de 
despeses del Pressupost de les Entitats Locals pot modificar-se, entre altres causes, per 
transferència de crèdits, que consisteix en modificar el Pressupost de despeses sense alterar la 
quantia total del mateix, imputant l’import total o parcial d’un crèdit a altres aplicacions 
pressupostàries amb diferent vinculació jurídica. 

Considerant que els articles 179.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals -TRLRHL-, i 40.2 del Reial 
Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos estableixen 
que les Entitats Locals regularan a les Bases d’Execució del Pressupost el règim de 
transferències establertes, en cada cas, l’òrgan competent per autoritzar-les. 

Considerant que de conformitat amb allò previst a l’article 10 de les d’Execució del Pressupost 
municipal correspon a l’Ajuntament Ple, en concordança amb l’article 179.1 del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals –TRLRHL-, la competència per aprovar les transferències de crèdit quan afectin 
aplicacions pressupostaries  de diferents àrees de despesa correspon al Ple de l'Ajuntament, i 
s’exigirà el mateix compliment dels requisits indicats anteriorment en la referència als crèdits 
extraordinaris i suplements de crèdit. 

Considerant que les transferències de crèdit aprovades pel Ple han de seguir els mateixos tràmits 
sobre informació, reclamacions i publicitat que la legislació vigent exigeix per a l’aprovació del 
Pressupost, i el règim de recursos regulat per al mateix, per així establir-ho els articles 179.4 del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals –TRLRHL-, i 42 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es 
desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos. 

Considerant que les transferències proposades respecten allò exigit als articles 180 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de 



 

les Hisendes Locals –TRLRHL-, i 41 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es 
desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos. 

Considerant que s’ha incorporat a l’expedient l’informe de compliment de l’objectiu d’estabilitat 
pressupostària exigit per l’article 16.2 del Reial Decret 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual 
s’aprova el reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d’Estabilitat 
Pressupostària, en la seva aplicació de les entitats locals. Per tot això, i en virtut d’allò disposat 
a la Base d’Execució del Pressupost municipal nº 10.2 en concordança amb els articles 179.1 
del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals –TRLRHL-, 40.2 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel 
qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora 
de les Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos. 

Resultant que s'ha emès informe per la Secretaria Municipal. 
 

En virtut del que s'ha exposat, i de les delegacions efectuades per l’Alcalde d’aquest Ajuntament, 
mitjançant Decret núm. 251/2023 de data 7 de juny de 2023, publicat en el B.O.P. de data 4 de 
juliol de 2023,  proposo al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 

 

ACORDS 

 

 PRIMER.- L’aprovació inicial de l’expedient de transferència de crèdits, que es concreta en els 
següents extrems: 

 

ALTA      

PROG. ECONOM. DESCRIPCIÓ 
Crèdits 
Inicials 

Modificació 
pressupostària  

Crèdits finals 

342 62206 

Edificis I altres 
Construccions - 
projecte millora 
drenatge de la 
gesta en el cap 
de futbol 

0,00 € 19.315,00 € 19.315,00 € 

TOTAL       19.315,00 €   
 

     
BAIXA      

PROG. ECONOM. DESCRIPCIÓ 
Crèdits 
Inicials 

Modificació 
pressupostària  

Crèdits finals 

920 50000 
Dotació fons de 
contingència 

536.117,35 € 19.315,00 € 516.802,35 € 

TOTAL       19.315,00 €   

 

SEGON.- Sotmetre l’acord que s’adopti a informació pública per termini de 15 dies hàbils, 
mitjançant anuncis al Butlletí Oficial de la Província l i al Tauler d’Edictes de l’Ajuntament per tal 
que els interessats puguin formular reclamacions. 



 

TERCER.- L’expedient s’entendrà definitivament aprovat si durant el termini d’exposició pública 
no es presenten reclamacions; a aquests efectes, per l’Alcaldia es dictarà Resolució elevant 
l’acord d’aprovació inicial a definitiu i ordenant la publicació al Butlletí Oficial de la Província. 

La Sra. Moral  indica que ja es va explicar aquesta punt  a la comissió informativa , hi ha una 
modificació de crèdit ja que hi ha hagut un sobrevingut a la gespa del camp de futbol i per poder-
lo arranjar s’ha de fer aquesta modificació.   
 

Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat:  
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x  x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS        x   x    x   

 

 

1.4.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’ORGANITZACIÓ INTERNA PER LA MODIFICACIÓ 
DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL, DEL CATÀLEG RETRIBUTIU I EL MANUAL DE 
FUNCIONS DE L’AJUNTAMENT DE VACARISSES I LA RESOLUCIÓ DE RECURSOS DE 
REPOSICIÓ.- 
 
Vist que per acord de Ple de 30 de març de 2023 es va aprovar la modificació de la Relació de 
Llocs de Treball de l’Ajuntament de Vacarisses i les fitxes descriptives dels llocs de treball de 
l’Ajuntament de Vacarisses, acords publicats al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, núm. 
CVE 202310066109, de 18 d’abril de 2023 i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya de  
 
núm. CVE-DOGC-A-23094094-2023 de 13 d’abril, prèvia negociació i acord amb els representants 
dels treballadors en virtut del que disposen els articles 34 i 37 -c) del text refós de l'Estatut Bàsic 
de l'Empleat Públic. 
 
Atès que l’acord de Ple es va publicar al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya  núm. CVE-
DOGC-A-23094094-2023 de 13 d’abril i Butlletí Oficial de la província de Barcelona núm. CVE 
202310066109 de 18 d’abril de 2023 i dins el termini corresponent tres persones, com a 
interessades, han interposat un recurs en relació a l’acord pres Ple, que són: 
 
- Isabel Blasco Borja mitjançant número de registre d’entrada E/002574 de 9 de maig de 2023. 
- Miguel Marina Sangrador, mitjançant número de registre d’entrada 2878 de 10 de maig de 

2023. 
- Helga Pérez Clares, mitjançant núm. de registre d’entrada 2668 de 11 de maig de 2023. 
-  
Atès que en relació als recursos interposats, l’empresa que ha realitzat l’estudi organitzatiu del 
qual van resultar les modificacions esmentades, ha mes informe on proposa la seva resolució, el 
qual s’adjunta aquesta proposta com a annex 1. 
 
Vist que s’han detectat una sèrie d’incorreccions en la modificació de 30 de març citada al primer 
paràgraf i que han de fer-se les rectificacions necessàries per tal de donar compliment al principi 
de bona administració, que exigeix una adaptació continua de l’organització als canvis d forma 
que reprodueixi una imatge fidel de la realitat econòmica i organitzativa subjacent. 
 
Atès que s’ha emes informe on es detallen les modificacions necessàries que s’adjunta com a 
annex 2 de la proposta. 
 



 

Vist els informes annexats i considerant que la proposta de modificació ha estat objecte de 
negociació prèvia en la mesa de negociació, per aplicació del que disposen els articles 34 i 
37.1.c) del text refós de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic, aprovat per Reial Decret Legislatiu 
5/2015, de 30 d’octubre –TREBEP- havent-se negociat amb les organitzacions sindicals. 
 
Vist que tal i com disposen els articles 32 del Decret 214/1990, i article 52.2.j) del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, l’òrgan competent per a l’ aprovació de la relació de llocs de treball, és el Ple de la 
Corporació.  
 
Vist l’informe de la interventora accidental conforme hi ha consignació pressupostària suficient 
per fer front a les despeses derivades de la modificació de la Relació de Llocs de Treball. 
 
Atès que la Comissió informativa de Règim Interior, reunida el dia 18 d’octubre de 2023 ha 
dictaminat, al Ple de la Corporació proposo l’adopció del següent, 
 

ACORD 
 

PRIMER.- Estimar parcialment el recurs de reposició interposat 9 de maig de 2023 per la senyora 
Isabel Blasco Borja en relació a la modificació de la Relació de llocs de treball i les fitxes 
descriptives aprovades per acord de Ple de 30 de març de 2023: 
 

- Modificar el lloc de treball de Cap de Serveis Territorials/Arquitecte/a. Modificar el complement 
específic del lloc puntuat amb 840 que passa a ser de 984 punts d’acord amb l’annex i 
incorporar el requeriment de Disponibilitat Completa. Modificar la fitxa descriptiva del lloc 
incloent les funcions proposades d’acord amb l’annex 1. 

 
- Modificar el complement específic derivat de la modificació de la puntuació inicial en la 

valoració assignada al lloc de treball de d’Enginyer/a d’Obres i Serveis Territorials que passa 
de 536 punts a 557 punts i eliminar el requeriment de jornada parcial, tant a la Relació de llocs 
de treball com a la seva fitxa descriptiva, d’acord amb l’annex 1 de la proposta. 

- Modificar el lloc de treball de Supervisor/a d’Espai Públic i la seva fitxa descriptiva incorporant la 
modificació proposada sobre la denominació del lloc de treball, que canvia a Inspector/a d’Espai 
Públic d’acord amb l’annex 1. 
 

 
SEGON.- Estimar parcialment el recurs de reposició interposat 10 de maig de 2023 pel senyor 
Miguel Marina Sangrador a l’aprovació de la modificació de la Relació de llocs de treball i les 
fitxes descriptives dels llocs de treball i modificar la fitxa descriptiva del lloc de treball de Gestor/a 
administratiu/va, en la descripció de funcions d’acord amb la fitxa de l’annex 1.  
 
 
TERCER.- Desestimar el recurs de reposició interposat 11 de maig de 2023 Per la senyora Helga 
Pérez Clares a l’aprovació de la modificació de la Relació de llocs de treball i les fitxes 
descriptives dels llocs de treball. 
 
 
QUART.- Aprovar les modificacions proposades a l’informe de l’annex 2 que consisteixen en: 
 

- Modificar la Relació de llocs de treball en quant al règim jurídic dels llocs de Dinamitzador/a 
de joventut i Encarregat/a de la Brigada, que ha de ser funcionarial i no laboral. 

- Esmenar la publicació que es va fer de l’acord pres pel Ple de l’Ajuntament en relació al lloc 
de treball denominat Tècnic/a de Medi Ambient, que es va aprovar amb un complement de 
destí 20 però va publicar erròniament com a 22. 

- Modificar els requeriments específics i la denominació del lloc d’Enginyer/a–TP, que passarà 
a denominar-se Enginyer/a i a eliminar el requeriment de jornada parcial tant a la Relació de 
llocs de treball com a la seva fitxa descriptiva d’acord amb l’annex 1 de la proposta. 

- Modificar el lloc de treball d’Agent de la Policia Local i la seva fitxa descriptiva modificant el 
grup de classificació requerit per la seva provisió, que passa a ser de C2 a C1, d’acord amb 



 

la Llei 3/2023, de 16 de març, de mesures fiscals, financeres administratives i del sector públic 
per al 2023. 

- Modificar el lloc de treball de Auxiliar de gestió administrativa – TP amb règim jurídic laboral i 
eliminar el requeriment de - Jornada partida dos o menys dies a la setmana, i conseqüentment 
modificar la Relació de Llocs de Treball i la seva fitxa descriptiva. La puntuació de a valoració 
del lloc passa de 315 a 284 punts. 

- Modificar la denominació del lloc de treball Educador/a llar d’infants pel de Educador/a de 
l’escola bressol, tant a la RLT com a les fitxes descriptives del lloc de treball. 

 
 
CINQUÈ.- Aprovar la despesa econòmica derivada de l’aprovació de les modificacions esmentades 
als punts anteriors. 
 
 
SISÈ.- Publicar aquests acords al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya, al tauler d’edictes de l’Ajuntament, a l’ eTauler i al portal de la Transparència. 
 
 
SETÈ.- Trametre acord i còpies de les modificacions de la relació de llocs de treball al Departament 
de Presidència, Direcció General d’Administració Local. 
 
 
VUITÈ.- Notificar aquests acords als interessats amb indicació dels recursos que poden 
interposar. 
 
 
Pren la paraula la Sra. Paola Moral i indica que ja es va explicar aquesta punt  a la comissió 
informativa i diu que el que s’ha fet es resoldre tres recursos que es van presentar per treballadors 
de l’Ajuntament, dels quals dos s’han estimat parcialment i un d’ells s’ha desestimat , i llavors 
aquestes modificacions que s’han fet pels recursos que s’ha estimat parcialment s’han inclòs en 
la RLT i en el Catàleg Retributiu.  
 

Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat:  
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x x  x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS    x    x   

 
 
 
1.5.- PROPOSTA DE LA REGIDORA D’ACCIÓ SOCIAL I DEL REGIDOR DE JOVENTUT DE 
CONTINUAR CONSIDERANT QUE LA FORMA MÉS SOSTENIBLE I EFICIENT DE PRESTAR 
EL SERVEI D’INTERVENCIÓ SOCIOEDUCATIVA (SIS) ÉS L’ENCÀRREC DE GESTIÓ 
DIRECTA A L’EMPRESA PÚBLICA SUMAR, S.L.- 
 
Antecedents 
 
SUMAR, Serveis Públics d’Acció Social de Catalunya, S.L., és una societat mercantil de capital 
íntegrament públic que té per objecte la prestació de serveis i la realització d’activitats 
econòmiques d’interès públic en l’àmbit de l’acció social de Catalunya. 
 
D’acord amb el que disposa l’article 3 dels seus Estatuts Socials, aquesta societat té la 
consideració de mitjà propi de les Administracions Públiques que participen en el seu capital 
social, podent-li, per tant, efectuar encàrrecs directes per a la gestió de serveis o activitats 
d’interès públic municipal en l’àmbit de l’acció social.  



 

 
 
Considerant que l’Ajuntament de Vacarisses va adquirir 1 participació social de l’empresa 
SUMAR, S.L. en sessió ordinària plenària de data 25 d’abril de 2019.  
 
Donat que en data 25 de juliol de 2019 el Ple de l’Ajuntament de Vacarisses va acordar, en 
sessió ordinària, aprovar la modificació de la forma de gestió del servei públic d’intervenció 
socioeducativa (SIS), passant a ser una gestió directa d’un encàrrec de gestió a un mitjà propi 
d’aquest Ajuntament.   
 
Vista la Memòria justificativa d’acreditació de millor rendibilitat i eficiència en la prestació del 
servei en l’encàrrec a SUMAR, de data 2 d’octubre de 2023. 
 
Vist l’informe favorable d’intervenció, de 10 d’octubre de 2023, de la conveniència de la 
continuïtat i adequació de l’encomana a mitjà propi del servei en qüestió a SUMAR, Serveis 
Públics d’Acció Social de Catalunya, S.L. 
 
Fonaments de dret 
 
Articles 32 i Disposició final quarta de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector 
Públic, per la qual es traslladen a l'ordenament jurídic espanyol les Directives del Parlament 
Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014. 
Articles 11 i 86 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic. 
Article 10 de la Llei 26/2010, del 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les 
administracions públiques de Catalunya. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Servei a les Persones, reunida en sessió ordinària el dia 18 
d’octubre de 2023, va dictaminar favorablement, al Ple de la Corporació proposem l’adopció dels 
següents 
 

A C O R DS 
 
 

PRIMER.- Continuar considerant que la forma més sostenible i eficient de prestar el servei 
d’intervenció socioeducativa (SIS) és l’encàrrec de gestió directa a l’empresa pública SUMAR, 
Serveis Públics d’acció Social de Catalunya, S.L. 
 
SEGON.- Nomenar representant de l’Ajuntament, al Consell Tècnic Assessor de SUMAR, 
Serveis Públics d’Acció Social de Catalunya, S.L., a Monica Nuñez Cruz, com a treballadora 
social (titular) i Immaculada Izquierdo Bel, com a tècnica de joventut (suplent). 
 
TERCER.- Delegar la competència per a la formalització dels acords derivats del present 
expedient, així com la resta d’actes en execució d’aquest, en les persones titulars de la regidoria 
d’Acció Social i a la de Joventut.  
 
 
 
Intervé la Sra. Olga Serra i diu  que ho explicarà ella, ja que es el procés que ella mateixa va 
iniciar  fins a finalitzar l’anterior mandat i que, tal com va avançar en les comissions informatives, 
diu que es tracta de tornar a repetir el encàrrec de gestió que ja teníem amb l’empresa pública 
SUMAR per tirar endavant el servei d’intervenció socioeducativa  del SIS i pregunta si algú te 
cap dubte al respecte.  
 
 
 
Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat:  
 
 



 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x x x x x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS         x         

 
 
 
1.6.- PROPOSTA DEL REGIDOR D’OBRES I SERVEIS, GESTIÓ DE L’AIGUA I NUCLIS 
D’APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI PER A LA 
GESTIÓ INTEGRAL D’AIGÜES DE CATALUNYA ( CONGIAC).- 

 
 

El CONGIAC sempre ha tingut una clara voluntat de ser una eina per a defensar la gestió pública 
dels serveis que configuren el cicle de l’aigua. Aquesta ha estat la seva voluntat des de la mateixa 
constitució de la primigènia AIE.  

 
Atès que la Junta General del Consorci per a la Gestió Integral d’Aigües de Catalunya, en sessió 
celebrada el sessió celebrada el 22 de setembre del 2023, acordà aprovar inicialment la 
modificació dels estatuts que regeixen el Consorci per a la Gestió Integral d’Aigües de Catalunya, 
que es conté a l’annex I d’aquest acord i del qual forma part integrant, així com aprovà inicialment 
el text refós dels estatuts del consorci, que formen part d’aquest acord com a annex I, amb els 
ajustaments necessaris per a la coherència i sistemàtica del text, àdhuc rúbriques de capítol, 
seccions i articles. La modificació esmentada consisteix en que atès que el municipi de Manresa, 
la que estava adscrit el consorci, és un dels municipis que ha sortit, és necessari determinar un 
nou municipi d’adscripció, Montornès del Vallès. 

 
Atès que la Comissió Informativa de Serveis Territorials, en sessió ordinària celebrada el dia 18 
d’octubre de 2023, va dictaminar, al Ple de la Corporació proposo l’adopció dels següents 

 
A C O R DS 

 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació dels estatuts que regeixen el Consorci per a la 
Gestió Integral d’Aigües de Catalunya (CONGIAC), que es conté a l’annex I d’aquest acord i del 
qual forma part integrant. 

 
SEGON.- Aprovar inicialment el text refós dels estatuts del consorci, que formen part d’aquest 
acord com a annex I, amb els ajustaments necessaris per a la coherència i sistemàtica del text, 
àdhuc rúbriques de capítol, seccions i articles. 

 
TERCER.- Sotmetre, un cop adoptats els acords d’aprovació municipals, l'expedient, que conté 
la modificació i el text refós dels estatuts, a informació pública pel termini de trenta dies, 
mitjançant anunci al tauler d’anuncis del Web municipal, a l’eTauler, i al Portal de Transparència, 
així com encomanar  al consorci la gestió conjunta dels anuncis d’informació pública en el Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona, així com al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, als 
efectes d’una major economia i simplicitat administrativa, a l'efecte d'al·legacions pels 
interessats. 

 
QUART.- Considerar que si no es presenten al·legacions o suggeriments durant el període 
d’informació pública, la modificació quedarà aprovada definitivament de manera automàtica 
sense més tràmit. 

 
CINQUÈ.- Un cop aprovats, automàticament o expressa, els estatuts, encomanar  al consorci la 
gestió conjunta de la publicació del seu text refós als Butlletins Oficials de les Províncies 
catalanes i per ressenya al Diari oficial de la Generalitat per a la seva entrada en vigor. 

 
SISÈ.- Habilitar al senyor Pere Casas Ardanaz per a la signatura de la documentació sigui 
necessària a l’efectivitat dels acords presos. 



 

 
Pren la paraula el Sr. Pere Casas qui explica que la unica modificació que hi ha es el canvi de 
seu social de la Junta rectora de CONGIAC, que abans estava a Manresa i passarà a Montornès 
de Vallès. 
 

Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat:  
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x  x x x 

EN CONTRA            x       

ABSTENCIONS        x          

 
 
 
1.7.- PROPOSTA DE L'ALCALDIA DE DESIGNACIÓ DE REPRESENTANTS AL CONSELL 
COORDINADOR DEL PARC NATURAL DE SANT LLORENÇ DEL MUNT I L’OBAC.- 
 
 
Atès que en  el Ple de l'Ajuntament de Vacarisses, reunit en sessió extraordinària celebrada el 
dia 7 de juliol de 2023, on es va nomenar els representants de la Corporació en els òrgans 
col·legiats competència del Ple i a d'altres organismes i entitats, no es van designar els 
representants al Consell Coordinador del Parc Natural de Sant Llorenç del Munt i l’Obac. 
 
Atès que en el decret de l’Alcaldia núm. 251/2023, de 22 de juny de 2023, de delegació de 
competències als/les regidors/es, es va designar l’estructura política de les àrees de l’Ajuntament 
i es va designar al senyor Aitor Piqueras Rodes les regidories: 
 

- D’Acció Climàtica, Eficiència Energètica i Biodiversitat 
- Innovació, Comunicació i Transparència 
- Joventut 

 
Es considera adient nomenar com a representant de la Corporació al Consell Coordinador del 
Parc Natural de Sant Llorenç del Munt i l’Obac, al regidor d’Acció Climàtica, Eficiència Energètica 
i Biodiversitat, el senyor Aitor Piqueras Rodes i com a suplent el senyor alcalde  Antoni Masana 
Ubach. 
 
 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior, reunida en sessió ordinària el dia 18 d’octubre 
de 2023, va dictaminar, al Ple de la Corporació proposo l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Nomenar com a representant de la corporació al Consell Coordinador del Parc Natural 
de Sant Llorenç del Munt i l’Obac al senyor Aitor Piqueras Rodes, Regidor d’Acció Climàtica, 
Eficiència Energètica i Biodiversitat i al senyor alcalde Antoni Masana Ubach. 
 
SEGON.-  Notificar el nomenament als designats i al Consell Coordinador del Parc Natural de Sant 
Llorenç del Munt i l’Obac. 
 

 

Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras qui diu que la proposta es la designació en la seva persona, 
com a Regidor d’Acció climàtica Eficiència Energètica i Biodiversitat, i que anteriorment estava 
com a representant en Pere Cases com a regidor de Medi Ambient  i explica que, en aquest cas, 
també esta com a suplent l’alcalde 



 

 

Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat:  
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x x  x x x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS    x       

 

 

 
1.8.-MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL ERC-AM, PER DONAR SUPORT AL 
CORRELLENGUA 2023.- 
 
Atesa la necessitat d’assolir la plena normalització del català arreu del territori i convertir-la en la 
llengua vehicular i comuna de la nostra societat i en l’element d’integració de les persones 
nouvingudes, de manera que generi una identitat en el conjunt de la nació catalana, 
 
Atesa la situació actual de retrocés en l'ús social del català i la posada en qüestió del seu 
ensenyament a les escoles, fet que obliga a un posicionament clar en la defensa de la llengua 
més enllà de les ingerències polítiques i judicials, 
 
Atesa la celebració dels 27 anys de la iniciativa cívica del Correllengua gràcies al suport 
d’ajuntaments, consells comarcals, associacions i societat civil en general, 
 
Atesa rellevància de la figura de Joan Brossa, que dona nom al Correllengua 2023, per tal de 
reivindicar-ne l’obra i retre-li l’homenatge que li correspon, 
 
Atesa la voluntat de la Coordinadora d’Associacions per la Llengua catalana (CAL), promotora 
del Correllengua, de ratificar i augmentar aquest suport i arribar a tots els municipis i comarques de 
parla catalana, 
 
Atès el compromís amb la llengua catalana que sempre ha caracteritzat aquest  municipi, 
 
Per tot l’anteriorment exposat, el Grup Municipal ERC-AM de l’Ajuntament de Vacarisses, 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següents  
 

ACORDS 
 
Primer.- Donar suport al Correllengua 2023 com a instrument reivindicatiu de la societat a favor 
de la plena normalització en l’ús social de la llengua arreu dels territoris de parla catalana i a 
favor de la seva unitat. 
 
Segon.- Donar suport a les entitats i grups del municipi interessats a organitzar el Correllengua i 
aportar la infraestructura i l’ajuda necessàries per al bon desenvolupament de les activitats 
programades. 
 
Tercer.- Fer pública aquesta iniciativa i estendre-la a tots els àmbits que siguin propis d’aquesta 
corporació. 
 
Quart.- Donar suport a les iniciatives de voluntariat promogudes per la CAL i encaminades a 
facilitar l’apropiació i l’ús del català oral entre persones i col·lectius, especialment entre la 
població nouvinguda. 
 
Cinquè.- Fer una aportació econòmica, si s’escau, per a l’organització dels actes i el bon 
funcionament del Correllengua 2023. 



 

 
Sisè.- Fer arribar aquest acord a la seu nacional de la Coordinadora d’Associacions per la 
Llengua catalana (CAL), al carrer d’Olzinelles, 118, 08014 de Barcelona, o a través de l’a/e: 
cal@cal.cat, i als organitzadors locals del Correllengua. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde qui diu que, com be sabeu, l’Ajuntament de Vacarisses, des de fa 
molts anys dona suport al Correllengua per tal de donar impuls a la llengua catalana. A mes a 
mes, com sabeu, la llengua esta passant per moments difícils i també vol remarcar que en el 
govern es va crear la regidoria de normalització lingüística i ens estem posant a  treballar per 
poder-la impulsar i així utilitzar socialment encara mes el català.   

Pren la paraula la Sra. Fernàndez que diu: Esta molt be defensar la llengua catalana en tots els 
àmbits, però si ens centrem en el que es el nostre deure, es a dir, el nostre municipi de Vacarisses, 
el que fa falta es la defensa dels drets lingüístics dels nostres ciutadans. A vostès els sembla 
normal que un ciutadà presenti una instancia en castellà a l’ajuntament de Vacarisses i es perdi 
temps i recursos del funcionari i del contribuent per traduir-la al català i que després li donin 
resposta a l’esmentada instancia en un idioma que no es l’idioma oficial recollit pel ciutadà ,ja 
que alguns no parlen català ja que porten poc tems a Catalunya?   Continua dient que, a part que 
es pugui considerar una vulneració dels drets, nosaltres ho considerem una falta de respecte i 
un cost econòmic sense sentit. Les persones que vulguin ajudar econòmicament amb els seus 
diners ens sembla fantàstic, diu, però no malgasti els diners dels ciutadans,  que sap que a 
Vacarisses ens fan falta per poder reparar voreres, asfaltats, netejar carrers , etc.  i conclou tot 
dient-li al Sr. Alcalde que no sigui vanitós. 

Li respon el Sr. Alcalde dient  que hi ha una ordenança d’usos lingüístics  aprovada,  i li diu que 
nosaltres no ens inventem res i que tota instancia que entra en castellà, evidentment, no es 
tradueix, ja que per sort tothom sap parlar castellà i català en aquest ajuntament, ja que almenys, 
com a mínim, tots els treballadors de l’Ajuntament entenen el català, al marge de que per treballar 
a l’administració pública a Catalunya s’ha de disposar del C1 de català. En referencia al 
reglament d’usos lingüístics aprovat en sessió plenària per unanimitat el 2007, explica l’Alcalde 
que es allà on es regula de quina manera l’Ajuntament es relaciona amb els ciutadans i els 
ciutadans amb l’Ajuntament, i li assegura a la Sr. Fernandez que aquesta ordenança en molts 
casos no es compleix,  i precisament no es compleix a favor del castellà. 

Afegeix el Sr Masana, adreçant-se a la Sra. Fernandez , que no es un problema del català o del 
castellà, sinó que es un problema per vostè ja que segurament no sap parlar el català. 

 
Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz que planteja que tenen un dubte respecte del 5è punt dels 
acords on es menciona de “fer una aportació econòmica, si s’escau, per a l’organització dels 
actes i el bon funcionament del Correllengua 2023” i diu  que no esta definida l’aportació i demana 
si se sap quants diners pot suposar. 
 
L’Alcalde contesta que si no s’organitza el Correllengua no es posen diners, i ara mateix ja fa dos 
anys que no s’organitza, però que si surt l’entitat que ho feia dons l’ajudem, però que malgrat que 
fa dos anys que no es fa si que volen donar suport al català i aclareix  que, encara que no esta 
prevista la despesa, si finalment existís sortiria perfectament de Cultura i que actualment no hi 
ha partida econòmica a tal efecte. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Aviles qui diu que val la pena donar suport al Correllengua, i mes 
tenint en compte que des de diferents partits polítics s’està fent pressió  per tal de dilapidar i tallar 
el català que es parla a altres comunitats autònomes com poden ser valencià i les Illes balears, 
fins al punt que s’arriba a dir coses tant absurdes com que el valencià  no es català o es diferent 
del que es parla als Països Catalans, i conclou que val la pena de reforçar aquest tipus 
d’iniciatives   
 

 

Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat:  



 

 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x   x x 

EN CONTRA        x          x       

ABSTENCIONS      x     

 

1.9.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL ERC-AM PER LA RESOLUCIÓ DEL CONFLICTE 
POLÍTIC ENTRE CATALUNYA I L'ESTAT ESPANYOL: AMNISTIA I AUTODETERMINACIÓ.-  
 
A Catalunya existeix un conflicte polític d'arrel de sobirania amb l'Estat espanyol. Un conflicte que 
sorgeix en el moment que l'Estat no és capaç d'atendre la demanda democràtica de la ciutadania 
que vol decidir lliurement el futur del país, i que es consolida de forma reiterada. Una majoria de 
la ciutadania, al voltant del 77% segons el Baròmetre d'Opinió Pública realitzat pel CEO el primer 
trimestres de 2023 defensa que Catalunya ha de poder decidir el seu futur col·lectiu, a través 
d'un Referèndum.  

La defensa d'una República Catalana, entesa com el millor instrument per garantir un país amb 
benestar, de drets i llibertats i oportunitats per a tothom, és un projecte legítim que es defensa 
des de la via democràtica, reivindicant l'exercici del dret a l'autodeterminació. Exemples 
d'aquesta voluntat i aquest camí son les Consultes populars a centenars de municipis entre els 
anys 2009 i 2010, la Consulta del 9N del 2014, o el Referèndum d'Independència del 2017.  

Malauradament, l'Estat espanyol no ha estat capaç d'atendre la demanda democràtica de la 
ciutadania que vol decidir lliurement el futur del país. I no només això, la principal resposta de 
l'estat ha estat a través de la repressió i la persecució de l'independentisme i que ha comportat 
presó, exili, i múltiples causes penals que amenacen milers de persones del nostre país. Aquesta 
és una situació que cal acabar de forma definitiva per totes les vies legals necessàries i possibles.  

No només ho diu una majoria de persones a Catalunya, sinó també ho reivindiquen organismes 
internacionals a través dels seus pronunciaments oficials com la Resolució 2381 de l'Assemblea 
Parlamentària del Consell d'Europa i del Dictamen del Comitè de Drets Humans de les Nacions 
Unides del 31 d'agost de 2022 (cas 3297/2019) en la línia de preservar els drets i les llibertats 
inalienables de tots els ciutadans per retornar el debat democràtic a la política i sostreure'l de la 
intervenció judicial. 

En aquests últims anys, especialment a partir del 2020 s'ha iniciat la via democràtica de resolució 
del conflicte polític entre Catalunya i l'Estat - que parteix del reconeixement del conflicte per part 
del Govern espanyol -, per deixar de banda la via judicial i a través de la política, construir una 
resolució democràtica del conflicte. És així com s'ha aconseguit fer passos en el camí de trobar 
manera de d'acabar amb aquesta situació d'injustícia que és la repressió, com l'alliberament dels 
presos i preses polítiques, o la reforma del codi penal amb l'eliminació del delicte polític de 
sedició.  

Ara és el moment de l'Amnistia per generar igualtat de condicions en aquest procés i com a punt 
d'inici per obrir la nova fase que és la de l'agenda política a través de l'exercici del dret a 
l'autodeterminació com han fet altres països del món i com tenim dret a fer nosaltres, a través de 
totes aquelles eines i instruments que ajudin a aportar claredat i concretar els criteris i condicions 
per poder fer el Referèndum. 

Per tot això, es presenta la següent Proposta de resolució, 

 
1- El Parlament de Catalunya defensa la necessitat d'una llei d' amnistia per deixar sense efecte 
allò que s'havia tipificat com a infracció penal o administrativa, en relació a la defensa a l'exercici 
del dret a Autodeterminació de Catalunya, i insta el Govern de la Generalitat i a les institucions 



 

catalanes a sumar-se a l'esforç col·lectiu per l'aprovació d'aquesta llei i a fer un seguiment 
proactiu de la seva aplicació de forma immediata a la seva aprovació; partint de l'acord recollit a 
la proposició de llei orgànica d'amnistia i de resolució del conflicte polític entre Catalunya i l'Estat 
Espanyol que va ser inadmesa a tràmit per la Mesa del Congrés i que van presentar conjuntament 
els Grups Parlamentaris d'ERC, JxCat i CUP-NCG l'any 2020. Així mateix, en la tramitació 
d'aquesta llei d'amnistia es realitzaran les accions necessàries per tal que s'incloguin totes les 
persones represaliades per motius polítics en aquesta causa i en defensa de drets i llibertats en 
el context de conflicte social i polític amb l'estat espanyol. 

 

2- El Parlament de Catalunya manifesta que la resolució del conflicte polític entre Catalunya i 
l'Estat espanyol passa per la via política i democràtica, i es referma en la defensa de l'exercici 
del dret a l'Autodeterminació, és a dir, que Catalunya pugui decidir el seu futur col·lectiu a través 
d'un Referèndum. D'aquesta manera, el mandat que va sortir del referèndum del Primer 
d'Octubre de 2017 podrà ser substituït per un nou referèndum acordat amb l'estat. I en aquesta 
línia, s'insta el Govern de la Generalitat a fer totes les accions oportunes per fer-ho realitat. Així 
mateix, el Parlament es pronuncia a favor que les forces polítiques catalanes amb representació 
a les Corts espanyoles no donin suport a una investidura d'un futur Govern espanyol que no es 
comprometi a treballar per fer efectives les condicions per a la celebració del referèndum. 

 

 

Pren la paraula el Sr. Pere Casas que fa lectura de la moció. 

Pren la paraula el Sr Heredia qui diu que en la mesura de lo possible s’abstindran. però si que 
volen donar la seva opinió al voltant d’aquest tipus de temes que creu que es surten del que es 
la política municipal i que per això ja tenim els nostres portaveus nacionals, però de totes 
maneres, en aquest cas vol deixar clara la seva opinió: 

Diu que Espanya viu un moment d’extrema gravetat per la unitat nacional i la convivència entre 
espanyols, la democràcia i l’estat de dret. Estem molt a prop de viure un cop d’estat contra 
Espanya com el del 2017, ara perpetrat directament des de La Moncloa. Vox acomplirà una 
vegada mes amb la seva responsabilitat, denunciant el perill que suposa deixar la convivència i 
el futur dels espanyols en mans d’aquells que no amaguen els seus desitjos de destruir la nació. 

Es per això que la nostra postura davant de la proposta separatista de una llei d’amnistia es de 
total rebuig a la mateixa pels següents motius: 

Des d’un punt de vista històric les amnisties es realitzen en períodes de canvi polític i impliquen 
un rebuig implícit al règim polític anterior. Així doncs, introduir una llei d’amnistia per aquells que 
en 2017 van donar un cop d’estat a Catalunya implica afirmar implícitament que la causa 
separatista era justa i reprimida per un estat opressor. Una d’elles son els principals arguments 
jurídics esgrimits pels partidaris de una llei d’amnistia, el primer es que la llei d’amnistia es 
constitucional al no estar prohibida expressament per la Constitució. La esclavitud o la 
antropofàgia tampoc apareixen a la constitució, però això no implica que  es pugui aprovar una  
llei sobre l’esclavitud o que es pugui sostenir legítimament devorar essers humans. 
Per tal que una llei d’amnistia sigui constitucional no nomes serveix amb que no estigui 
expressament prohibida a la constitució, sinó que també es necessari que no vulneri els principis 
i els mandats constitucionals.  
 
L’Alcalde respon al Sr. Heredia que per sort l’esclavisme es va abolir, per que hi ha estats ,com 
l’espanyol ,que encara l’estarien practicant. 
 
Pren la paraula la Sra. Fernàndez  dient que ells son un grup municipalista i no volen entrar en 
coses que no siguin de Vacarisses. 
 
 
 



 

 

Pren la paraula el Sr. Arasanz  dient que, tal com ja van manifestar en el ple anterior, la seva 
postura respecte d’aquests tipus de mocions, que creuen que no tenen a veure amb la gestió del 
municipi i els problemes dels nostres veïns, seguim sense creure necessari que un ens de gestió 
municipal, com es l’Ajuntament de Vacarisses, hagi de posicionar-se en temes que no afecten 
directament la gestió municipal ni el dia a dia dels seus veïns, i es per això que no entraran a 
valorar el contingut  d’aquesta proposta ni de cap altre que considerem en la mateixa línia i ,per 
tant , seguirem votant en contra d’aquests tipus de mocions. 

 

Pren la paraula el Sr. Raúl Aviles que diu que si que fa falta recolzar aquests tipus de mocions ja 
que d’alguna manera es des dels municipis que fem país i fem mes gran Catalunya. 

Continua dient que des d’UIPV sempre hem estat a favor del dret a decidir a traves del 
referèndum i pensem que, al final, tot aquest procés que hi ha hagut de persecució d’aquest dret 
i que ha portat a gent a la presó,  esta be que es demani l’amnistia i conclou que votaran a favor. 

 

Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat: 
 
 
  
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x   x x 

EN CONTRA        x          x        x     

ABSTENCIONS           

 

1.10.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL ERC-AM SOBRE LA GUERRA ENTRE 
ISRAEL I HAMÀS I PER LA FI DEL CONFLICTE ENTRE ISRAEL I PALESTINA.- 

El conflicte entre Israel i Palestina, persistent com a mínim des de la creació de l’estat d’Israel el 
1948, va entrar en una nova i terrible fase quan el passat 7 d’octubre Hamàs  realitzà una ofensiva 
contra els territoris adjacents a la Franja de Gaza, amb la infiltració  de milicians i el llançament de 
milers de coets sobre els territoris israelians. El resultat d’aquesta operació terrorista va ser 
l’assassinat a sang freda de 1.400 ciutadans israelians, la gran majoria civils, més de 3.000 
persones ferides, i més de 150 persones        segrestades. 
 
En resposta a aquests fets terribles , el govern d’Israel decretava l’estat de guerra i iniciava fortes 
represàlies contra Hamas, incloent una intensa campanya de     bombardejos sobre la Franja de 
Gaza, una de les zones més densament poblades del planeta, que ha causat un gran nombre de 
víctimes civils. El govern d’Israel també anunciava el bloqueig d’entrada d’aliments, aigua i 
electricitat i provocava en poques hores un desplaçament forçat massiu de ciutadans del nord cap 
al sud, fet que ha acabat agreujant la situació de crisi humanitària a la Franja. El resultat d’això, a 
dia d’avui, són almenys 2.600 palestins morts i milers de ferits, la majoria població civil. Segons 
Nacions Unides, ja hi ha 1,1 milions de desplaçats interns palestins del nord al sud de Gaza. 
 
 
 



 

 
 
A hores d’ara la incursió terrestre a la Franja de Gaza per part de les Forces de Defensa Israelianes 
sembla imminent. Davant d’aquest escenari de violència, destrucció i catàstrofe humanitària, el 
grup municipal de ERC-AM proposem els següents acords: 

 Mostrem la nostra solidaritat amb totes les víctimes innocents d’aquest conflicte  i les 
seves famílies. 

 
 Demanem a Hamàs, la Jihadi Islàmica i Hezbol·là que aturin immediatament els            atacs 

contra Israel. Demanem urgentment a l’Estat d’Israel que aturi els bombardejos 
indiscriminats sobre població civil a la Franja de Gaza, que també condemnem. Recordem 
que tota resposta bèl·lica ha de complir amb les obligacions del dret internacional 
humanitari. Cal aturar els crims de guerra, i aquells ja comesos han de ser investigats i 
jutjats. 

 
 Demanem a les autoritat israelianes que aixequin el setge a Gaza, tot garantint l’arribada 

d’aliments, aigua i electricitat, subministraments mèdics i ajuda humanitària. Igualment, 
que reverteixin l’ordre a la població civil d’abandonar la Franja de Gaza, provocant així 
el trasllat forçat de població, fet penat segons el dret internacional. Demanem a les parts 
l’alto al foc i l’establiment d’un corredor  humanitari per assegurar la sortida de la població 
civil més vulnerable, especialment menors i ferits crítics, així com per permetre-hi 
l’entrada d’ajuda humanitària. 

 
 Demanem a la UE que no suspengui l’ajuda al poble palestí, ni la de caràcter humanitari 

ni l’ajuda al desenvolupament, atès que aquesta ajuda és essencial per la subsistència 
de molts Palestins, especialment de Gaza, i eliminar-la per complet equivaldria a un 
càstig col·lectiu. Ben al contrari, donada la magnitud de la tragèdia humanitària, cal 
augmentar-la. 

 
 Recordem que el conflicte entre Israel i Palestina fa dècades que persisteix, i que la 

violència associada al conflicte només ha generat més violència i ha reforçat els 
extremistes. Expressem la nostra profunda preocupació pel fet que les relacions i el 
diàleg polític entre israelians i palestins s'hagin erosionat completament durant els últims 
anys i que la prolongada ocupació del territori palestí, amb, entre d'altres, l'expansió 
rècord dels assentaments, la creixent violència dels colons, les demolicions, la 
confiscació de terres i els desnonaments han creat una situació insostenible i una 
profunda crisi de drets humans que cal abordar amb urgència. Remarquem que la 
violència, el terrorisme i la incitació a l’odi són fonamentalment incompatibles amb una 
resolució pacífica del conflicte entre Israel i Palestina. 

 
 Demanem el restabliment de les converses de pau entre Israel i Palestina a favor    de la 

solució dels dos estats, capaços de conviure amb pau, respecte als drets humans i 
garanties de seguretat, d’acord amb les fronteres de 1967 i amb els Acords d’Oslo i les 
resolucions 242 i 338 de Nacions Unides. Exigim un paper més actiu per part de la 
comunitat internacional, i de la Unió Europea, a fi de propiciar el rellançament del procés 
de pau. 
 

 

 

 

 

 Condemnem categòricament els atacs de Hamàs contra Israel, que han causat la mort 
de centenars de civils innocents, un gran nombre de ferits i la presa de més de 155 
ostatges. Exigim l’alliberament immediat i incondicional dels ostatges. 



 

 

 

Pren la paraula el Sr. Alcalde dient que aquesta moció fou redactada ja fa dies i que a hores d’ara 
es troba desfasada en tant que, actualment, portem al voltant de 7.000 palestins morts per part 
de l’exercit d’Israel, la majoria infants,  i li agradaria llegir un acord, que no hi es, on es demana 
el final del genocidi d’Israel contra el poble palestí i el final del apartheid, així com la creació i 
defensa de l’estat palestí amb les fronteres del 1948 i ,d’una vegada per totes, demanar des d’ 
aquí que s’aturi la guerra d’Israel contra el poble palestí. 

Pren la paraula el Sr. Heredia dient que aquest tema no te res a veure amb el nostre municipi  
però, que tenint en compte que es tracta de una situació d’extrema gravetat,  donaran la seva 
opinió,  i diu: 

Des dels grups municipals de Vox trobem vergonyós i no acceptaran iniciatives en les que 
s’equiparen civils i terroristes, sense distinció entre víctimes i botxins,  amb  la població civil 
palestina que s’està utilitzant i manipulant pel terrorisme islamista de Hamas, la branca Suní de 
la secta dels germans musulmans al territori. Se’ns plantegen mocions o declaracions de caràcter 
internacional de les quals el nostre ajuntament no te competències i que qualsevol resolució al 
respecte ens resulta aliena. Fem tots un esforç en parlar dels problemes dels nostres veïns i no 
presentar “brindis al sol” per tal de fer-se la foto amb un tema tant delicat com es aquest 
lamentable conflicte a l’orient mitjà. 

A Vox exigirem el fi de tot finançament a l’Autoritat  Nacional Palestina per corrupte i ineficaç,  i 
el de qualsevol ONG o ens que tinguem que pagar amb els diners dels veïns del nostre municipi 
si no es demostra que està realment destinat a l’ajuda humanitària i no a engreixar les fosques 
xarxes de l’islamisme yihadista a Palestina o a qualsevol lloc. Per respecte a les víctimes 
innocents d’aquest conflicte votarem en contra. 

 

Li respon el Sr. Alcalde que el seu partit (VOX) va esta finançat per Iran, que son Xiïtes  donen 
suport a Hamas. 

 

Pren la paraula el Sr. Garrido qui diu que se li fa molt gran aquest tema, però que creu que l’única 
solució es la pau i retornar tots els territoris agafats als Palestins i que torni la normalitat a la 
franja. 

Pren la paraula la Sra. Fernandez dient que, a dia d’avui, existeixen 58 conflictes bèl·lics actius 
al món, i nosaltres com a partit polític podríem posicionar-nos a la majoria d’ells, però es mes 
obvi que no es una matèria d’àmbit municipal i la nostre capacitat de decisió envers ells es nul·la. 
Per tant , no correspon a aquest estament pronunciar-se sobre tots i cadascun dels conflictes a 
pesar de lo dramàtic que resulten tots i cadascun d’ells atés que, per desgràcia ,no existeix guerra 
sense crims i, per tant, totes son detestables. Les guerres nomes responen a interessos polítics 
i econòmics dels “ricachons” que mouen els fils del mon a la seva. Si tots els conflictes son 
complexos, aquest, que porta milers d’anys, li sembla un atreviment nomes fruit de la 
inconsciència de qui ho proposa, ERC. Per tant, tant dolents son els terroristes de Hamas que 
maten, segresten a cents i milers de persones, com els governs radicalitzats, en aquest cas el 
d’Israel, que son capaços de bombardejar indiscriminadament territoris i civils. 

Hi ha milers de morts acumulats per ambdós bàndols, i diu : creuen vostès que amb el seu 
pronunciament des d’aquest municipi construiran o resoldran res? 

Conclou la Sra. Fernandez dient que no siguin il·lusos i dediquin-se al conflicte que tenen cada 
dia a Vacarisses, que nomes fan que discriminar els que no pensen com vostès, aquest 
sectarisme, encara que a un altre nivell, també es un perill i tenen tints absolutistes i dictatorials.  

 



 

El Sr. Alcalde li respon que si diu que no vol entrar en mocions d’aquests tipus, deu ni do si ha 
entrat en aquest cas,  i  que tingui en compte  que a l’altre moció ha votat en contra. Per tant li 
recomana que si no hi vol entrar que s’abstingui i que almenys sigui coherent, però que faci el 
que vulgui. 

 

Pren la paraula el Sr. Raúl Aviles qui manifesta que estan d’acord amb el redactat de la moció i 
que des d’UIPV-JUNTS volen reforçar la condemna categòrica en els atacs de Hamas,  i mostra 
la seva solidaritat amb les víctimes i també demanen que s’aturin els atacs, demanen a les 
autoritats israelianes que aixequin el setge de Gaza i demanant també el restabliment de les 
converses de pau entre Israel i Palestina. Diu que hi votaran a favor. 

 

Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat:  

 
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x   x x 

EN CONTRA        x          x       x     

ABSTENCIONS           

 
 
2.- SOBREVINGUTS.- 
 
No n’hi ha. 
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA.- 
 

3.1.-DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS ORDINÀRIES CELEBRADES PER 
LA JUNTA DE GOVERN LOCAL ELS DIES 25 DE SETEMBRE, I EL 2, 9 I 16 D’OCTUBRE DE 
2023.- 

 

Es dona compte de les actes de les sessions esmentades de les quals s’ha facilitat la minuta 
corresponent. 

 

3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA 
SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 375/2023, de 20/09/2023, al 408/2023 de 11/10/2023), 
(Educació, el 31/2023, de 27/09/2023), (Acció Social, del 44/2023, de 15/09/2023), (Innovació, 
Comunicació i Transparència, del 5/2023, de 21/09/2023, al 6/2023, del 10/10/2023), (Obres i 
Serveis, Gestió de l’Aigua i Nuclis, del 10/2023, de 26/09/2023, al 14/2023 de 28/09/2023), 
(Cultura, Festes, Patrimoni i Arxiu Històric, el 6/2023, de 26/09/2023), (Sanitat, e l’1/2023, de 
3/10/2023), (Tinença Responsable i Benestar Animal, de l’1/2023, de 25/09/2023, al 3/2023, de 
03/10/2023), (Hisenda, del 5/2023, de 20/09/2023, al 8/2023, de 6/10/2023).- 

 

Es dona compte dels decrets relacionats. 

 
 



 

 
 
3.3.-DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL.- 
 
 
 
3.4.- DONAR COMPTE DE L’ INFORME TRIMESTRAL DE TRESORERIA QUE S’HA TRAMÈS 
AL MINISTERI D’HISENDA I A LA DIRECCIÓ GENERAL DE POLÍTICA FINANCERA DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA, EN COMPLIMENT DE LA LLEI 15/2010, RELATIU AL 
TERCER TRIMESTRE DE 2023.- 

 
INFORME  DE  TRESORERIA  I  INTERVENCIÓ 

 
En Santiago Codina i Alavedra i Na Eva Aguilera i Terrado, en compliment del que disposa 
l’article 4 del R.D. 1174/1987, de 18 de setembre i als efectes establerts en els articles 194 i 
següents de la Llei 39/1988 de 28 de desembre , Reguladora de les Hisendes Locals, emeten el 
següent informe en l’estricte ordre econòmic amb relació a: 
 
L’article 3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004 de 29 de desembre, 
per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials i les 
factures impagades amb una data d’antiguitat superior a 30 dies per l’any 2023. 
 
FETS 
 
El dia 6 de juliol de 2010, es va  publicar en el BOE la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació 
de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la 
morositat en les operacions comercials, entrant en vigor el dia següent de la seva publicació, es 
a dir el dia 7 de juliol de 2010. L’objectiu últim de la Llei és la disminució dels terminis de 
pagament, i la lluita contra la morositat en les operacions comercials, dins les quals si troben les 
realitzades per les administracions públiques, (especialment les de capítol 2 i 6 del pressupost 
de despeses). 
 
Del text de la Llei  es dedueixen unes  obligacions de rendició d’ informació i dació de comptes 
per part de les administracions públiques entre les quals s’hi troba l’Ajuntament de Vacarisses. 
 
 
FONAMENTS DE DRET 

 
- Articles 3 i  4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol. 
- Article 200, i  Disposició Transitòria Vuitena  de la Llei  30/2007, de 30 d’ octubre, de Contractes 
del Sector Públic 
 
PROPOSTA  DE RESOLUCIÓ 

 
En quan a la morositat de les administracions públiques, l’ article  4 de la Llei 15/2010, disposa: 

 

Article quart. Morositat de les administracions públiques. 

 
1. L’interventor general de l’Estat ha d’elaborar trimestralment un informe sobre el compliment 
dels terminis que preveu aquesta Llei per al pagament de les obligacions de l’Administració 
General de l’Estat, que ha d’incloure necessàriament el nombre i la quantia global de les 
obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el termini. 
 
2. Les comunitats autònomes han d’establir el seu propi sistema d’informació trimestral pública 
sobre el compliment dels terminis previstos per al pagament en aquesta Llei. 
 



 

3. Els tresorers o, si no, els interventors de les corporacions locals han d’elaborar trimestralment 
un informe sobre el compliment dels terminis que preveu aquesta Llei per al pagament de les 
obligacions de cada entitat local, que ha d’incloure necessàriament el nombre i la quantia global 
de les obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el termini. 
 
 
 
4. Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació local, aquest informe 
s’ha de remetre, en tot cas, als òrgans competents del Ministeri d’Hisenda i Administracions 
Públiques i, en el seu respectiu àmbit territorial, als de les comunitats autònomes que, d’acord 
amb els seus estatuts d’autonomia respectius, tinguin atribuïda la tutela financera de les entitats 
locals. Aquests òrgans poden igualment requerir la remissió dels informes esmentats. 
 
5. La informació així obtinguda la poden utilitzar les administracions receptores per elaborar un 
informe periòdic i de caràcter públic sobre el compliment dels terminis per al pagament per part 
de les administracions públiques. 
 
Queda clar que de l’ esmentat precepte se’n deriva l’obligació de l’elaboració per part de la  
Tresoreria i/o la Intervenció d’un informe que posi de manifest el compliment dels terminis  
previstos en aquesta Llei per el pagament de les obligacions de l’Ajuntament, que inclourà 
necessàriament el número i quantia global de las obligacions pendents en les quals s’estigui  
incomplint el termini, així com l’obligació de remetre l’esmentat informe als òrgans competents 
del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques i, en el seu respectiu d’àmbit territorial, als de 
les Comunitats Autònomes que, d’acord amb els seus respectius Estatuts d’Autonomia, tingui   
 
 
 
atribuïda la tutela financera de las Entitats locals, sense perjudici de la seva possible presentació 
i  debat en el Ple de l’Ajuntament. 
 
Atès que  el programa de comptabilitat municipal amb la finalitat  de poder elaborar l’ esmentat  
informe, proporcionant els llistats amb la informació  detallada i agregada i que s’adjunten com 
annexes. 
 
Atès que l’informe referent al 3er trimestre de l’any 2023 ja s’han presentat als òrgans competents 
del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques i, al Departament d’Economia i Finances de 
la Generalitat de Catalunya, als efectes oportuns. 
 
Es tot el que s’ha d’ informar, PROPOSANT-SE : 
 
Que se’n doni trasllat igualment al Ple de l’Ajuntament, dons encara que l’article 4 de la Llei diu 
al respecte que “Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació local”, 
l’article  5.4, de la mateixa norma disposa: 
 
Article 5. Registre de factures en les Administracions locals. 
 
4. La Intervenció o òrgan de l’entitat local que tingui atribuïda la funció de comptabilitat ha 
d’incorporar a l’informe trimestral al ple que regula l’article anterior una relació de les factures o 
els documents justificatius respecte als quals hagin transcorregut més de tres mesos des de la 
seva anotació en el dit registre i no s’hagin tramitat els corresponents expedients de 
reconeixement de l’obligació o l’òrgan gestor n’hagi justificat l’absència de tramitació. El ple, en 
el termini de 15 dies comptats des del dia de la reunió en la qual tingui coneixement d’aquesta 
informació, ha de publicar un informe agregat de la relació de factures i documents que se li hagin 
presentat agrupant-los segons l’estat de tramitació. 
 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA.- 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde que explica que a hores d’ara hi ha 1368 queixes per pudors, a 



 

l’agost 31, al setembre 18 i a l’octubre 10. 
 
Informa que l’atur ha baixat al municipi en 13 persones i estem en un 7.78 % 
 
Les tones que ens passen des del Grup Hera d’aquest mes son 2.000 Tn., i explica  que estan 
pendents del recompte que va dir l’ACR que faria aquest mes, però calcula que deuen estar 
sobre les 20.000 Tn.,   i diu que el que esta fent el grup Hera amb l’abocador de Coll Cardús es 
allargar la vida d’aquest abocador perquè, com ja sabeu, estaven entrant de 10.000 a 12.000 Tn 
i a partir de gener han començat a baixar les tones,  i diu que el que volen ,evidentment, es no 
tancar l’abocador i allargar al màxim per intentar convèncer algú de que aquest abocador ha de 
seguir la seva vida, la qual cosa manifesta el Sr Alcalde que ells hi son aquí i ja hem explicat 
30.000 vegades que amb nosaltres no hi contin, la Generalitat també, l’ACR també, però diu que 
aquesta es la realitat i diu que al setembre hauria d’haver-se tancat si haguessin entrat les tones 
habituals i que amb aquestes 2.000 Ttn. ho poden allargar el que vulguin, ja que si volen poden 
entrar 100 tn. cada mes i anar allargant, amb la qual cosa no creu que els hi surti gaire a compte.  
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
Pren la paraula el Sr. Heredia que vol preguntar, en relació al canvi de comptadors,  que han 
rebut alguna queixa en referència a la pressió de l’aigua ja que en alguns habitatges s’ha vist 
que no es la mateixa que abans, i demana si tenen constància d’això o alguna queixa formal. 
 
El Sr. Pere Casas li respon que els ha arribat una queixa al respecte, però que podria ser degut 
a que l’escomesa estava plena de calç, fet que redueix la pressió, però diu que el canvi de 
comptador no ha de repercutir en una baixada de pressió i diu que la pressió no es regula a 
traves dels comptadors, si es el cas es fa a la xarxa, però tot i així el Sr. Casas diu que, si hi ha 
casos, que es remetin a l’ajuntament per tal de poder-ho solucionar. 
 
Pren la paraula el Sr. Garrido qui diu que la setmana passada o l’altre va sortir una noticia a El 
Mon Terrassa sobre la denuncia de Torreblanca I i Torreblanca II , Carena Llarga, Prou Pudors , 
UIPV, Citutadans i Veïns x Vacarisses i vol manifestar que, com a representant de Veïns x 
Vacarisses, ha estat l’últim en assabentar-se, fet aquest que no vol dir que estigui en contra o a 
favor d’aquesta denuncia,   i diu que ho volia posar de manifest. 
 
La Sra. Fernandez diu que hi ha uns parcs infantils, en concret parla del Carrer Prat, que les 
tanques es troben trencades,  i en referència al parc de Can Serra i per altre banda en referencia 
al sotrac que li va comentar al Sr Casas li vol donar les gracies ja que ja esta arranjat. 
 
Pren la paraula el Sr. Avilés qui diu que,  en relació Pla Nacional per l’Erradicació de l’Amiant a 
Catalunya, que es del 2023 al 2032, exposa que hi ha una llei que es la 7/2022 del 8 d’abril de 
residus i sols contaminants per una economia circular que diu que els ajuntaments han d’elaborar 
un cens d’instal·lacions i emplaçaments amb amiant, tot incloent un calendari pel que fa a la seva 
retirada,  i demana saber si aquest cens s’ha presentat i si hi ha edificis afectats al municipi i quin 
es el pla d’actuació previst. 
 
Li respon el Sr. Piqueras qui diu que aquest cens encara no s’ha presentat, però li comenta que 
es va fer una actuació de retirada d’amiant dels edificis municipals i que han d’acabar de veure 
si encara queden edificacions amb amiant,  i li comenta que quan el cens estigui enllestit li 
donaran la informació. 
 
El Sr. Aviles li diu que el termini per presentar aquest cens era el 10 d’abril de 2023 i li pregunta 
si es que estem fora de termini, a la qual cosa el Sr. Piqueras li comenta que s’ha prorrogat el 
termini. 
 
El Sr Aviles li pregunta quin abast te aquesta prorroga i quan calcula que podran tenir les dades. 
 
El Sr Piqueras diu que no li pot donar una data però que estan treballant . 
 
El Sr Masana diu que desprès de la retirada que es va fer , en els edificis públics esta erradicat  



 

 
Finalment el Sr. Avilés demana que quan el cens estigui elaborat se li faci arribar. 
 
La Sra. Moreno demana informació, tal com va comentar en el seu moment la Regidora de 
Ciutadans en relació a les obres del Carrer Montserrat, en referència a les llicencies d’obres i diu 
que d’això s’ha parlat en diversos plens però que ha pogut observar que les obres no evolucionen 
i diu que algú li ha dit que el permís d’obra estava aturat.  
 
El Sr. Masana li contesta que estan parlant amb ells a nivell de projecte, ja que els plantegen si 
es pot millorar el projecte que actualment provocaria un problema de mobilitat en un carrer que 
es una de les entrades en el municipi, molt estret i on es volen posar 16 o 17 habitatges,  i explica 
que estan parlant a veure si es pot reduir la densitat. 

 

Essent les 20 hores i catorze minuts el senyor alcalde - president dona per finalitzada la sessió 
de la qual estenc la present acta i en dono fe firmant al peu  amb el  president 

  
EL PRESIDENT,     EL SECRETARI, 
 
 
 
Antoni Masana i Ubach                                                 Joan Amengual i Tomé 


